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 تاميىات في  بيض التفقيس على الأداء الاوتاجي والفسلجي والسلوكي لطير السمان الياباويتأثير حقه اوواع مختلفة مه الفي

 

 ملخص الرسالة

 خهٍطهى و D3و Eو  Aذأثٍس حقٍ تٍط طٍىز انسًاٌ انٍاتاًَ تانفٍرايٍُاخ انرائثح تاندهٍ شًهد هرِ اندزاسح ثلاثح ذجازب نًعسفح 

AD3E  تٍضح  نطائس انسًاٌ انٍاتاًَ  027وانسهىكٍح اذ اسرخدو فً انرجستح الاونى  حوانفسهجٍفً تعط انصفاخ الإَراجٍح وانرُاسهٍح

تٍضح نكم يعايهح , حٍث ذى حقٍ انثٍط قثم انٍىو الاول يٍ انحضاَح فً انغسفح انهىائٍح  027ووشع انثٍط عهى سد يعايلاخ تىاقع 

نهًعايلاخ انحقٍ تانفٍرايٍُاخ فً َسثح انفقس يٍ انثٍط انًخصة ووشٌ  P)< 0.05اظهسخ اندزاسح ازذفاعاً يعُىٌاً ) نهثٍضح تانفٍرايٍُاخ

تانُسثح انى انرجستح انثاٍَح زتٍد الافساخ .انفسخ انفاقس تعًس ٌىو واَخفاض فً َسثح انهلاكاخ انجٍٍُُح خلال يساحم انرطىز انجًٍُُ

فسخ / يكسز( ندزاسح تعط انصفاخ  00ثلاثح يكسزاخ نكم يعايهح )سرح يعايلاخ ووشعد عشىائٍا تىاقع ووانفاقسح يٍ انرجستح الاونى 

ذفىق يعُىي  نهطٍىز انفاقسح يٍ تٍط انًحقىٌ )الإَراجٍح وانرُاسهٍح وانفسهجٍح وانسهىكٍح( واشازخ انُرائج اندزاسح انحانٍح انى 

نى َجد  حخلال فرسج انرستٍح. تًٍُا فً انرجستح انثانث فً هرِ انصفاخ  يقازَح يع انطٍىز انسٍطسج انسانثح وانًىجثح  خهٍطهىتانفٍرايٍُاخ و

 .فسوق يعُىٌح تٍٍ يعايلاخ اندزاسح 
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Thesis Title 

Effect of in ovo Injection of Various Vitamins on Productive , Physiological and Behavior 

performance of Japanese Quail 

Thesis Abstract 

This study included three experiments to investigate the effect of injection of Japanese Quail Eggs  

A,E,D3 and AD3E Vitamins on some productive , reproduction, physiological , behavioral traits . A total 

number of 720 eggs were used in the experiment ,those eggs were distributed into 6 treatments , 120 egg 

in each treatment . eggs were injection before the first day of incubation in the air sac by vitamins. 

Treatments were arranged as fallow: The most important results recorded in the first experiment were 

significant elevation (P<0.05) of hatchability of fertile egg and post chick weight with reduction of 

embryo mortalities during embryogenesis.The second experiment included rearing of the post hatched 

chicks of the first  experiment in wooden dataries , chicks were all randomly allocated in to 3 replicates 

for each treatment (17 chick / replicate) to study the traits (productive , reproductive , physiological, 

behavioral).  Results illustrated the followings :The most important results recorded A significant increase 

(P<0.05) of this traits in treatments of in comparisons with the negative and positive control treatments . 

The Third experiment There was no significant effect 

 


